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NU CERE… 
Nu cere să-ţi fi e uşurată  povara vieţii…
Ci cere curajul să o poţi purta… 
Nu cere împlinire în întreaga ta viaţă…
Ci răbdare pentru a accepta frustrările…
Nu cere perfecţiune în tot ceea ce faci…
Ci înţelepciune pentru a nu repeta greşelile…
Şi, în sfârşit, nu cere mai mult înainte de a spune:
“Mulţumesc, DOAMNE!”
pentru ceea ce ai primit deja: 
“Fiindcă atât de mult a iubit Dumnezeu lumea,ca a dat pe singurul Lui 

Fiu, pentru ca oricine crede în EL să nu piară ,ci să aibă viaţa veşnică”…

Apostoli măriţi ai Domnului, voi aţi primit de la Mântuitorul misiunea de 
a fi  stâlpii Bisericii creştine. Pe tine, Sfi nte Petru, Mântuitorul te-a ales ca piatră 
de temelie a Sfi ntei Biserici, pentru credinţa ta nezdruncinată pe care a întărit-o 
cu harul Său. Pe tine, Sfi nte Pavele, Mântuitorul, din vrăjmaş te-a făcut prieten 
şi Spiritul Sfânt te-a ales să împodobeşti sufl etele păgânilor cu giuvaerele în-
văţăturii creştine. Amândoi aţi lucrat cu însufl eţire la răspândireaÎmpărăţiei lui 
Cristos, stropind cu sângele propriu ogorul sufl etelor, pe care le-aţi muncit cu 
atâta dăruire. Acum vă bucuraţi de vederea Mântuitorului în mărirea cerească. 
Aruncaţi o privire spre Biserica lui Cristos, care se străduieşte să conducă la 
lumina Evangheliei şi la izvoarele tămăduitoare ale harului popoarele derutate 
de atâtea învăţături greşite şi zbuciumate de atâtea experienţe triste.

Rugaţi-L pe Mântuitorul să-l lumineze şi să-l apere pe Sfântul nostru 
Părinte Papa Benedict al XVI-lea, pe Episcopi şi preoţi şi întregul popor creş-
tin. Mijlociţi la Domnul secerişului să trimită apostoli plini de zel în ogorul 
său, pentru ca toţi oamenii de bunăvoinţă să aibă parte de binefacerile aduse de 
Sfânta Biserică creştină. Amin.



Cum va fi  în cer?
Există un stereotip comun cu privire la cer: o persoană care stă pe un nor, zdrăngă-

nind la o harfă, evident plictisită total. Oare aşa va fi  în cer? Bineînţeles că nu.
Gândeşte-te la următorul lucru: vorbim despre Dumnezeu. După cum probabil ai 

observat, El este destul de creativ. Dacă te îndoieşti, uită-te pentru o clipă la un apus de 
soare, încearcă să îţi imaginezi cum este ţinut laolaltă universul, gândeşte-te la întinderea 
din spaţiu sau citeşte despre ADN. Da, Dumnezeu ştie multe.

Aşadar, ce ştim despre cer? Biblia spune că acolo „nu va mai fi  moarte, nici tristeţe, 
nici durere, nici plâns”. Este minunat, nu-i aşa? Nu va mai fi  „moarte”? Vrei să spui că 
nu vor mai fi  cancer, SIDA, războaie sau crime? Sună foarte bine. Nu va mai fi  „tristeţe”? 
Adică nu vor mai fi  văduve tinere, încercând să îşi crească singure copiii, nu vor mai fi  
copilaşi răpiţi de psihopaţi, nu vor mai fi  accidente de circulaţie din cauza unor şoferi beţi, 
nu vor mai pieri oraşe întregi din cauza cutremurelor? Niciodată? Sună minunat!

Nu vor mai fi  „durere” şi nici „plâns”? Adică nu vor mai fi  divorţuri care să distrugă 
căsnicii, nu vor mai fi  fete violate de propriul lor tată, nu vor mai fi  adolescenţi care să-şi 
vândă trupul pentru bani, nu vor mai fi  oameni care să se simtă nesiguri, pentru că sunt 
prea scunzi sau prea înalţi, prea graşi sau prea slabi, nu vor mai fi  ţărani care să moară de 
foame din cauza politicii guvernului, nu vor mai fi  bunicuţe singure, ai căror soţi au murit 
cu douăzeci de ani înaintea lor, nu vor mai fi  oameni talentaţi, care îşi irosesc viaţa, fi ind 
dependenţi de droguri, nu vor mai fi  soţi alcoolici, care să îşi folosească soţiile şi copiii pe 
post de sac de box, nu vor mai fi  insulte, nici răutate împotriva unor oameni care au o altă 
culoare a pielii, nu se vor mai vorbi sau auzi cuvinte pline de ură? Pare a fi  un loc minunat.

Cum va mai fi  în cer? Nimeni nu ştie cu certitudine în afară de Dumnezeu. Dar cu 
siguranţă se va trăi într-un mod cu totul diferit. Iar dacă lumea actuală este cât de cât un 
indiciu, ne putem aştepta ca lumea viitoare să refl ecte şi mai mult creativitatea lui Dum-
nezeu. Vorbim despre dimensiuni diferite ale timpului şi spaţiului, despre noi activităţi la 
care nici nu am visat vreodată. Şi tocmai acest lucru este important: cerul este ceva dincolo 
de imaginaţia noastră.

Crezi că ai fi  fost în stare să inventezi girafa? Sau tigrul? Sau zebra? Poate. Poate 
că te simţi destul de sigur pe tine. Dar cele patru anotimpuri? Dar pământul care se roteşte 
în jurul axei sale în timp ce se roteşte şi în jurul soarelui? (Trebuie să recunoşti că această 
idee este destul de ingenioasă). Ce vreau să spun este că Dumnezeu este foarte creativ. Tot 
ce trebuie să facem este să ne uităm în jurul nostru. Lumea în care trăim este minunată. 
Şi este posibil ca Dumnezeu să nu fi  arătat încă tot ce poate. Dar putem fi  siguri de acest 
lucru: oricum va fi  în cer, va fi  mult mai mult decât ne-am imaginat sau ne putem imagina 
vreodată. Nici măcar n-avem idee!
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